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Beatrijs zit de vergadering voor (waarvoor dank) aangezien Carmen zich door werkverplichtingen 

diende te verontschuldigen. 

 

1.  OPVOLGING VORIGE VERGADERING (6 JUNI 2023) 

• Aanpassingen aan het voorstel van verslag zijn gebeurd op basis van de bezorgde 

opmerkingen. Het verslag werd intussen gepubliceerd op de gemeentelijke website. 

• Marijke dient nog een aantal organisaties te contacteren met vraag om het verslag van de 

besteding van de subsidie 2022 te bezorgen.  

 

2.  FINANCIËN 

2.1.  Nieuwe steunaanvragen  

o Algemeen: dit jaar nog niet veel aanvragen voor partnersteun ontvangen – Marijke deed 

deze keer (nog) geen actieve oproep naar organisaties die eerder steun ontvingen. 

o Na te kijken: Viva Salud en Impore zouden een aanvraag ingediend hebben via 

webformulier – was niet toegevoegd aan agenda. Bespreking van de aanvragen zal 

gebeuren na bespreking van budget en subsidiereglement. 

 

2.1.1. Global Emergency Responce Action (GERA) 

Tijdens de zomermaanden ontving GROS de aanvraag (als bijlage toegevoegd bij agenda) voor 

steun aan GERA (Global Emergency Responce Action), een organisatie waar Hoeilanders Alfred 

Davies en Sofia Goudmaeker zich sterk voor inzetten.   

De Global Emergency Response action (GERA) is een samenwerkingsverband van niet-

gouvernementele organisaties (NGO's) die zich inzetten voor humanitaire hulp, 

rampenbestrijding en rampenparaatheid. Als onderdeel van een reactie op de verschillende 

humanitaire crises helpt het GERA-netwerk van nationale NGO's met de distributie van hulp 

binnen de eigen grenzen.  

Op de website vind je veel informatie over de verschillende projecten en landen waar GERA actief 

is om haar doelstellingen (Wij zijn er om te reageren en elementaire levensreddende diensten te verlenen 

met innovatie en toewijding, maar met waardigheid en in de kortst mogelijke tijd. - GERA International richt 
zich als medische organisatie op humanitaire hulp, rampenbestrijding en paraatheid bij rampen. - GERA zet 
noodprogramma's om in ontwikkelingsprogramma's om de duurzaamheid en veerkracht te vergroten voor 
de begunstigden en de gemeenschappen die we dienen. - GERA versterkt de paraatheid en 

uitvoeringspakketten voor noodhulp van de nationale overheid.) te realiseren. Gera is onder meer actief 

in Liberia, Mali, Ethiopië, Oeganda, Congo, Burundi. 

Meer informatie vind je via https://www.gerain.eu/  

Bespreking: aangezien het om een aanvraag van een nieuwe organisatie gaat, nodigen we, zoals 

gebruikelijk, een vertegenwoordiging uit voor toelichting over de organisatie en projecten ervan. 

Gezien de onduidelijkheid over het resterende budget voor 2023 en de lopende bespreking rond 

verdeling budget voor de toekomst, is het wenselijk hier eerst duidelijkheid rond te krijgen 

vooraleer een beslissing te nemen.  

Marijke nodigt de aanvragers uit voor toelichting tijdens een volgende GROS-bijeenkomst en laat 

weten dat het momenteel onduidelijk is welke subsidiebedragen in de toekomst beschikbaar 

zullen zijn voor steun aan organisaties. 

https://www.gerain.eu/


2.1.2. Bissongo 

Bissongo stelde haar werking voor in het voorjaar van 2022 en ontving steun voor het 

schoolproject in Burkina Faso. Tijdens de wereldmarkt in de zomer werd informatie gedeeld over 

de stand van zaken van het project en in de subsidieaanvraag wordt dit verder verduidelijkt. (ook 

deze aanvraag in bijlage bij de agenda) 

 

Bespreking: gekende organisatie met actieve leden in Hoeilaart maar zonder actieve 

vertegenwoordiging in de GROS – komt met het huidige reglement nog steeds in aanmerking 

voor partnersteun. 

Melden aan aanvragers dat momenteel onduidelijk is wat resterend budget voor 2023 zal zijn en 

gezien bespreking aanpassing subsidiereglement nog aan de gang is, wordt eventuele toekenning 

en uitbetaling voorlopig uitgesteld. 

Zie verder bij voorstel aanpassing reglement dat besproken moet worden: voorstel nieuwe 

verdeling houdt in dat niet-lidorganisaties van GROS in de toekomst geen middelen zullen 

krijgen. Hierover is nog geen beslissing genomen. 

 

2.1.3. Noodhulp  

Voorstel Maurice om noodhulp te geven aan een organisatie die werkt voor aardbevingen in 

Marokko: goedkeuring onder voorbehoud omdat er (nog) geen rechtstreekse hulp aan België 

gevraagd werd – ongetwijfeld zijn er intussen wel al organisaties actief. Ook in Libië was er 

natuurramp (overstromingen) waarvoor noodhulp voorzien kan worden? 

> Maurice informeert bij Dokters van de Wereld en het Rode Kruis die mogelijks 

(onrechtstreeks via andere partners) al steun bieden en houdt ons via mail op de hoogte. 

o belangrijk om signaal te geven dat Hoeilanders steun bieden: goedkeuring € 750 

via Rode Kruis en € 750 via Dokters van de Wereld indien we zekerheid hebben dat 

middelen daar gebruikt kunnen worden. 

 

2.2.  Opvolging toegekende steun 

Algemeen: er zijn een aantal steunaanvragen van verenigingen die actief aan GROS deelnemen 

nog niet ingediend in 2023 – dit kan nog in de komende weken zodat ze besproken kunnen 

worden tijdens de 2 resterende bijeenkomsten dit jaar.  

2.2.1. Werkingsverslag Impore 2022  

Via Joke Muyldermans ontvingen we het verslag rond de besteding van de toegekende steun in 

2022 (eerder al via mail doorgestuurd naar de GROS-leden). Joke gaf aan nog te bekijken op 

welke manier een vorm van actie of activiteit in Hoeilaart opgezet kan worden. De 

subsidieaanvraag 2023 wordt nog bezorgd. Ook hier zal verdere bespreking budget afgewacht 

worden. 

2.2.2. Jaarverslag Viva Salud  

Ook het verslag van Viva Salud werd ontvangen en eerder al via mail aan GROS-leden bezorgd.  

2.3.  Actie vrijwilligers lichtstoet: uitgave voor pakketje drank in loods 

Een vrij groot pakket met blikjes frisdrank en zakjes chips werd afgelopen dinsdag bezorgd in de 

gemeentelijke loods voor de vrijwilligers die er actief bezig waren aan de lichtstoet. Via een 

bericht op sociale media zal hier extra aandacht op gevestigd worden. De aanwezige vrijwilligers 

waren zeker blij met deze attentie. Het werd echter wel een kort bezoek ter plaatse aangezien er 

vooral nog veel werk was waardoor er maar kort gesprek gevoerd werd. 

Naar aanleiding van deze actie werd gesuggereerd om te bekijken of we vanuit GROS een advies 

kunnen formuleren rond het thema duurzaamheid bij de lichtstoet: lichtstoetwagen die meest 

duurzaam gebouwd wordt zou een speciale prijs kunnen krijgen? Vraag is dan welke criteria 

daarvoor beoordeeld kunnen worden: soort verlichting, recuperatie materiaal,… ?  

Opmerking: in vraag stellen of GROS in de toekomst niet eerder focus moet leggen op 

(sensibilisering) ontwikkelingssamenwerking en op het fairtrade-verhaal. 



In de marge hiervan – ter info een paar acties in het kader van het Druivenfestival: 

• Verenigingen die actief zijn tijdens het Druivenfestival werd gevraagd om ook fairtrade-

producten in hun aanbod te voorzien. Een aantal deden aankopen in de Wereldwinkel 

en/of konden dit ook via andere leveranciers voorzien. 

o Wereldwinkel zou dit zelf ook meer kunnen promoten in aanloop naar het festival 

• Tijdens het kaastaartfestival werd fairtrade kaastaart verkocht, chips tijdens de 

openingsreceptie zijn fairtrade en het dessert in de VIP-ruimte op vrijdag is eveneens 

fairtrade kaastaart. Dergelijke initiatieven mogen in de toekomst zeker meer onder de 

aandacht gebracht worden.  

o Idem voor de FT-placemats die terug onder de aandacht mogen komen bij 

verenigingen. Er is nog steeds een voorraad beschikbaar in de Wereldwinkel en ook 

in onder meer de sport- en jeugdsite ligt er een pak.  

 

2.4.  Uitbetaling 2de schijf subsidie na financieel verslag 1ste semester 2023 

De uitbetaling van de 2de schijf van de gemeentelijke subsidie is nog niet gebeurd. Marijke doet 

navraag bij de financieel directeur naar de stand van zaken.  

Momenteel zijn er 2 betalingen die nog moeten gebeuren (bloemen voor familie Vanderlinden – 

betaling factuur FT-materiaal voor lichtstoetvrijwilligers aan Wereldwinkel). 

2.5. Budget 2023:  

2.5.1. Advies aan het college: bespreking voorstel 

Carmen bezorgde via mail een aantal punten om op te nemen in het advies aan het college i.v.m. 

het budget: 

• aantal argumenten en punten die in het advies aan bod moeten komen  

• + subsidiereglement zal aangepast moeten worden  

• en daarbovenop nog een aantal andere ingrepen zoals onder meer volgende voorstellen 

die verder onderzocht moeten worden: 

o minder VanHierTotGinder > belangrijk instrument in opdracht rond sensibiliseren, 

o minder partnersteun aan verschillende organisaties,  

o minder steun aan Wereldwinkel,  

o minder steun aan Bibliotheek voor uitbreiding collectie,  

o minder middelen voor actie(s) in of met de scholen, 

o minder middelen voor actie(s) met of voor verenigingen, handelaars,… 

• vraag waarop de 0,7% van het gemeentebudget gebaseerd is en hoe berekening 

gebeurde 

• vraag waaraan de ‘ingehouden’ voorziene € 6500 voor aankoop van fairtrade producten 

door het lokaal bestuur besteed is en verantwoording uitgaven. 

Carmen deed navraag naar suggesties om nog toe te voegen – aantal voorstellen: 

• vraag aan het college: over welke termijn spreken we en wat staat ons nog te wachten? -

> is dit voor 1 jaar of voor rest legislatuur? En wat is vooruitzicht voor de volgende 

periode?  

• kan dit besluit nog herzien en teruggedraaid worden? Algemene tendens besparing lijkt 

ongeveer 10% te zijn over domeinen heen maar bij dit budget is het 17% - waarom? 

• moeilijk om op deze manier aantal doelstellingen die vooropgesteld werden te realiseren 

Er wordt afgesproken om het advies op te maken. De leden van de GROS vragen om  

geïnformeerd te worden over het antwoord dat bezorgd werd vanuit college op de vraag van 

gemeenteraadslid Patrick Demaerschalk?  



2.5.2. Besteding resterend budget 2023: bespreking voorstel 

Ook op korte termijn moet er ingegrepen worden in besteding budget aangezien de GROS al dit 

jaar € 15.000 minder middelen heeft. Beatrijs bezorgde begin juli een aanzet met voorstel voor 

aanpassing. Dit werd binnen een klein werkgroep al even bekeken en aangevuld met oefening die 

Marijke maakte. Gegevens dienen nu verder aangevuld te worden zodat er tegen volgende 

bijeenkomst een definitief voorstel besproken kan worden. 

 

Wat 2023 betreft zijn dit de gegevens in grote lijn – in oktober definitief besluit te nemen: 

• nu nog ongeveer € 6000 op rekening + nog 2 keer € 23.000 te verwachten >> € 52.000 

te besteden in 2023 waarvan ongeveer € 10.000 buffer voor opstart in 2024 nodig is 

• nog 2 keer € 8000 naar wereldwinkel = € 16.000 (gezien afspraak om dit jaar nog niet te 

raken aan middelen voor wereldwinkel – zij doen zelf ook nog budgetoefening) 

• besluit tijdens deze vergadering 2 keer € 750 voor noodhulp te voorzien = € 1500 

• uitgave Van Hier tot Ginder november = € 1800 ongeveer  

• steun koepel 11.11.11 Voor de lokale activiteiten is er nog geen aanvraag voor 

ondersteuning gebeurd maar ook deze valt nog te verwachten  

• na te denken over steun aan de ‘grotere koepelorganisaties’ – is dit wel nodig? Of is het  

• steun activiteiten verenigingen (€ 500 max per activiteit): er worden nog een aantal 

aanvragen van verenigingen verwacht zoals vb 11.11.11.-activiteit in Hoeilaart, 

eindejaarsactie Martin De Kegel, actie Impore?  

 

2.6. Budget 2024-2025 en aanpassing subsidiereglement 

 

2.6.1. Advies aan het college: bespreking voorstel 

Zie hoger. 

2.6.2. Besteding: bespreking voorstel 

Voorstel vanuit het werkgroepje kan nu niet definitief besproken en aangepast of goedgekeurd 

worden – we overlopen op basis van de volgorde van punten die opgenomen zijn in het 

subsidiereglement en noteren bijkomend volgende bedenkingen en suggesties: 

• Wereldwinkel: voorstel om een jaarlijks een vast bedrag te voorzien in plaats van 30% 

van de subsidie die GROS krijgt. Zo is er vorm van zekerheid die geboden wordt voor de 

toekomstige werking van de Wereldwinkel  

o in die zin bijvoorbeeld middelen te voorzien voor huur, administratie, energie > 

Beatrijs geeft aan dit te willen bespreken met het lokaal bestuur 

• Sensibilisering via bib: afschaffen ofwel vb beperken tot vb € 200 per jaar >> vraag om 

dit toch niet té veel of helemaal niet te laten zakken gezien onze taak om hier lokaal te 

gaan sensibiliseren  

• Indienen van aanvragen voor subsidie kunnen doorheen het ganse jaar en worden op de 

volgende vergadering behandeld. Dit was al eerder afgesproken, maar moet nog 

aangepast worden in het reglement.  

• Aanvraag steun bij organisatie lokale activiteiten: houden op € 500 (focus sensibilisering) 

• Steun aan organisaties niet-actieve leden (maar wel voorgedragen worden door een 

Hoeilander): schrappen 

• Steun aan organisaties met activiteiten/actieve leden in Hoeilaart én lid van GROS: van € 

4500 naar € 2000  

• koepel 11.11.11: van € 9000 naar € 4500 of lager?  

• deelname kortlopende initiatieven: van € 2000 naar € 1000 

o opmerking: verhoudingsgewijs blijft dit hoog bedrag tegenover vb. steun aan 

organisaties die actief zijn in Hoeilaart om hun werking bekend te maken en 

fondsen te werven 

• inleefreizen: houden 

• noodhulp: houden maar jaarlijks maximumbedrag bepalen? 



Vooraleer dit goed te keuren: eerst volledig voorstel bezorgen aan GROS-leden met raming op 

basis van nieuwe getallen maar met in achterhoofd aanvragen die er in de voorbije jaren waren. 

De leden vragen om het reglement met de aantekeningen aan iedereen te bezorgen. Er wordt 

benadrukt dat dit geen definitieve bedragen zijn en dat de bespreking nog in de volgende 

vergadering moet gebeuren.  

Marijke bezorgt aan iedereen het huidige reglement en de financiële verslagen van de voorbije 

jaren in een werkdocument zodat er met de nieuwe gegevens vergelijkingen gemaakt kunnen 

worden en de GROS-leden hier zelf mee aan de slag kunnen om tot een definitief voorstel te 

komen.  

 

3.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

3.1.  Toelichting project Faire Gemeente: stand van zaken en planning 

3.2.  Ter info: Fair Trade tijdens het Druivenfestival 

 

Voorstel van Anita dat iemand zou langskomen vanuit ‘Faire Gemeente’ voor toelichting rond de 

omslag van FairTradeGemeente naar Faire Gemeente  

 

Er is geen nieuws van Anita over de huidige stand van zaken. Zij liet in de zomer wel al weten 

dat er in 2023 geen initiatief voor de scholen genomen wordt. Marijke doet hierover navraag en 

bezorgt de informatie. 

 

4.  INITIATIEVEN 2023 

4.1.  Wereldmarkt op 25 juni: evaluatie 

Stand wereldwinkel en een aantal GROS-verenigingen was positief – wel zeer warm maar toch 

vrij goede opkomst en verkoop bij wereldwinkel – ook standjes die vooral informatie gaven 

waren tevreden. 

In de toekomst ook nog graag deelnemen aan dergelijke initiatieven – te melden aan Tessa. 

 

4.2.  Filmavond op 7 oktober: stand van zaken 

Eerder klimaatgericht thema wat spijtig genoeg weinig aanleunt bij thema 

ontwikkelingssamenwerking. Er wordt afgesproken om in de toekomst meer aandacht voor 

hebben zodat de juiste keuze gemaakt wordt. Klimaatnetwerk zal aanwezig zijn met infostand. 

GROS-verenigingen die er ook informatie willen delen, mogen dit zeker doen met een infotafeltje. 

 

Kassa moet bemand worden door iemand van de GROS – voorstel om bus te plaatsen waar 

mensen iets kunnen insteken. Voorlopig nog geen tickets verkocht. 

 

Promomateriaal bezorgen aan Herman Baeyens die het zal verspreiden binnen klimaatnetwerk. 

 

4.2.1. Ter info: activiteiten Duurzame Doendersdag 2023  

Marijke geeft mee dat er vandaag informatie kwam vanuit de dienst milieu rond de initiatieven 

die er op 7 oktober nog op het programma staan. Er werd besloten ze toch te bundelen onder de 

noemer ‘duurzame doendersdag’. Aan de GROS-verenigingen werd niet gevraagd overdag een 

infostand te voorzien, enkel thema milieu en klimaat zal aan bod komen deze keer. 

 

5.  COMMUNICATIE VANUIT GROS 

5.1.  Van Hier Tot Ginder: najaars-nummer planning 

Teksten te bezorgen tegen weekend van 13 oktober bij Carmen. 

• Zie info in mail van Carmen + toevoegen: noodhulp aan Marokko en Lybië 

• Met Carmen te bekijken wat planning voor redactieraad wordt. 

• Milan probeert iets kleins te voorzien rond verblijf in Sri Lanka (indienen uiterlijk weekend 

van 13/10) 



• Foto en klein tekstje FTproducten lichtstoet kan opnieuw toegevoegd worden 

 

5.2. Persbericht rond noodhulp die bezorgd zal worden aan Marokko en Lybië > Beatrijs en 

Sandra zorgen voor artikel op basis van gegevens die te vinden zijn op website van 

organisaties die we zullen steunen. 

 

6.  VARIA  

6.1.  Ter info: Week van de Duurzame Gemeente (eind september) 

Onze klimaatambtenaar heeft Hoeilaart opnieuw aangemeld voor de actieweek, deze keer met 

focus op de SDG rond onderwijs – er werd materiaal bezorgd voor de scholen die dit nog 

overhandigd moeten krijgen. 

 

6.2.  Week van de FairTrade in oktober 

In de Wereldwinkel is er een actiedag op zaterdag 14/10 met omruilactie chocolade. Iedereen is 

van harte welkom. 

6.3.  Planning GROS-bijeenkomsten najaar 

Zie lager. 

6.4.  Nieuws uit de partnerorganisaties 

• Milan zoekt uit op welke manier er bij de tienerschool VONK mogelijks iets gedaan kan 

worden rond de projecten in Sri Lanka (Martin De Kegel) 

• Aletha zal volgende keer een update geven over Leef nadat zij in de voorbije periode 

langere tijd in Liberia was. Tijdens de zomervakantie werd een zomerschool georganiseerd 

en binnenkort wordt gestart met volwassenenonderwijs. Meer info volgt. 

 

Volgende bijeenkomst(en):  26 oktober en 7 december 2023 in het GC Felix Sohie 

 

 


